
11ورزش سال پنجم
شماره   1799

شنبه 
1403 .01 .18
26    رمضان     1445/    06     آوریل     2024
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دعوای فدراسیون و پرسپولیس

مقصر مصدومیت »بیرو« کیست؟

نویر می خواهد در بازی بعد  
به میدان برود 

دروازه بان بایرن مونیخ به دنبال بازگشت 
سریع به میادین است و هدف اصلی او دیدار 
با آرسنال در لیگ قهرمانان اروپاست. مانوئل 
نویر کاپیتان ۳۸ ساله بایرن به دلیل مصدومیت 
دیدار قبلی مقابل بوروسیا دورتموند را از دست 
داد و همچنین در تمرینات تیم ملی آلمان در 
ماه مارس شرکت نکرد. به گزارش بیلد، نویر تمام 
تلاش خود را می کند تا به موقع برای بازی رفت 
مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان اروپا 
مقابل آرسنال در لندن آماده شود. بر همین 
اساس این دروازه بان می خواهد در بازی بعدی 
تیمش در بوندسلیگا مقابل هایدنهایم به میدان 
برود. بایرن مونیخ با ۱۳ امتیاز کمتر از بایر لورکوزن 
در رده دوم جدول رده بندی بوندسلیگای آلمان 

قرار دارد. 

ویژه

هری کین جایزه بهترین گلزن 
بازی های لیگ در سال 2023 را 
دریافت کرد. او بالاتر از کیلیان 
امباپه و رونالدو قرار گرفت. 
کین با زدن 38 گل در بازی های 
لیگ با پیراهن تاتنهام و بایرن 
مونیخ، از این حیث شماره 

یک دنیا شد.

در بیست و ششمین سالروز 
درگذشت تلخ سیروس قایقران، 
مردم انزلی به همراه مسئولان 
ملوان و مهدی تارتار سرمربی 
این تیم و همچنین نفراتی چون 
ابراهیم شکوری، در مزار او دور 
هم جمع شدند تا یاد و خاطره 
سیروس قایقران را گرامی بدارند. 

کریستیانو رونالدو، ستاره پرتغالی، 
پست عجیبی را پس از شکست 
منچستریونایتد منتشر کرد که به 
عقیده بسیاری طعنه به باخت 
این تیم بود. او با انتشار عکسی از 
خودش در حالی که لبخند به لب 
داشت در کنار پرچم عربستان 

نوشت: »روزهای شاد.«
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        طعنه   بهترین سالگرد

گفتوگو

مجید نامجو مطلق پیشکسوت فوتبال و 
گردان  باشگاه استقلال در مورد وضعیت شا

نکونام در لیگ برتر صحبت کرد. 
    در خصوص وضعیت استقلال و شانس 

قهرمانی این تیم چه نظری دارید؟
امیدوارم ماجراهای سال گذشته تحت هیچ 
شانس  استقلال  چون  نشود  تکرار  شرایطی 
خیلی خوبی برای قهرمانی دارد و وقوع چنین 
اتفاقی می تواند طرفدارانش را خیلی خوشحال 
کند. همه ما دوست داریم استقلال قهرمان 
شود اما متأسفانه سرمربی و مدیرعامل باشگاه 
استقلال هنوز با هم خوب نیستند. من می ترسم 
این مسأله یک جایی به ما ضربه بزند که دیگر 
قابل جبران نباشد. باید هرچه زودتر اتحاد 
حاصل شده و تمام ارکان باشگاه در کنار هم 
دست به دست بدهند و برای موفقیت استقلال 
تلاش کنند. لبته انصافاً الان هم مدیران باشگاه، 
هم کادر فنی و هم بازیکنان تلاش می کنند و 
هواداران هم حامی تیم هستند، اما این تلاش 
باید در یک راستای واحد صورت بگیرد. یادمان 
نرود که باید شرایط استقلال را مانند یک بادکنک 
گر یک سوراخ ریز روی بدنه آن  دید که حتی ا

شکل بگیرد، موجب ترکیدن همه آن می شود. 
   در مورد اختلاف میان خطیر و نکونام چه 

نظری دارید؟
که ما فوتبال بازی می کردیم،   در دوره ای 
کید داشتیم باشگاه یک خانواده است و اسرار  تأ
آن نباید به بیرون درز پیدا کند. این خانواده 
می تواند مانند هر خانواده دیگری هم چنین 
مشکلاتی داشته باشد اما قضیه باید تحت هر 
شرایطی درون خودمان حل می شد. شرایط 
کنونی استقلال هم دقیقا همین طور است. 
ماجرای  از  کنونی  شرایط  در  باید  استقلال 
ریکاردو ساپینتو و فتح ا...  زاده درس بگیرد. 
این اختلافات می تواند موجب ایجاد شکاف 
و جدایی میان هواداران نیز بشود و آنها را دو 
تکه کند. اتفاقی که واقعاً برای استقلال خیلی 
کنیم فوتبال ایران مثل  بد است. باید قبول 
عربستان نیست که دغدغه مالی نداشته باشد. 

نامجو مطلق:  
استقلال شانس 

خیلی خوبی برای 
قهرمانی دارد

دلیل مخالفت IOC با حضور تانک روس  
در مسابقات کسب سهمیه المپیک 

ایسنا: اتحادیه جهانی کشتی حمایت های 
عبدالرشید سعدا... یف از روسیه در جنگ با 
اوکراین را دلیل مخالفت کمیته بین المللی المپیک 
با حضور این کشتی گیر روس در مسابقات کسب 
کرد. اتحادیه جهانی  سهمیه المپیک عنوان 
کشتی اعلام کرد عبدالرشید سعدا... یف، دارنده 
۷ مدال طلای جهان و المپیک و ملقب به تانک 
روس، پس از آنکه نتوانست معیارهای لازم تعیین 
کمیته بین المللی المپیک برای  شده توسط 
ورزشکاران بی طرف در تجاوز نظامی روسیه 
به اوکراین را برآورده کند، از مسابقات کشتی 
کنار  کسب سهمیه المپیک در قاره اروپا  آزاد 
گذاشته شد. هیات ویژه ای در اتحادیه جهانی 
کشتی به طور مستمر بر صلاحیت کشتی گیران 
 IOC بر اساس معیارهای تعریف شده توسط
نظارت می کند. هر ورزشکار برای حضور برای هر 
 UWW تورنمنت، یک فرآیند بررسی دقیق توسط
را طی می کند و بر اساس معیارهای تعیین شده 
توسط IOC که بررسی کامل سوابق و رسانه های 
اجتماعی افراد از روسیه و بلاروس را کنترل می کند، 

مورد بررسی قرار می گیرد.

هاشمی: امکان داشت 
به الشرطه ببازیم 

ایسنا: تیم بسکتبال شهرداری گرگان موفق شد 
با کسب دومین برد مقابل الشرطه عراق، سری 
مرحله نیمه نهایی سوپر لیگ غرب آسیا را دو بر 
صفر برده و به عنوان نخستین تیم راهی فینال این 
مسابقات شود. مصطفی هاشمی، سرمربی تیم 
شهرداری گرگان پس از برد سخت ۸۸ - ۸۳ مقابل 
الشرطه عراق در بغداد، اظهار کرد: این امکان 
وجود داشت که ما بازی دوم را برخلاف بازی اول 
کاری  ببازیم اما از بازیکنانم تشکر می کنم که با فدا
بسیار این برد را به دست آوردند. او افزود: در کوارتر 
کاری بسیار زیاد  چهارم بازیکنانم با تلاش و فدا
از شکست در این دیدار جلوگیری کردند تا سری 
به بازی سوم نکشد. از آنها تشکر می کنم چون 

پیروزی در این بازی بسیار مهم و ارزشمند بود. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: رئیس فدراسیون فوتبال معتقد است باشگاه های 
استقلال و پرسپولیس برای دریافت مجوز حرفه ای و شرکت در 
فصل آینده مسابقات باشگاهی آسیا با مشکلی جدی مواجه 
نیستند. مهدی تاج که روز گذشته )جمعه - ۱۷ فروردین( در 
راهپیمایی روز جهانی قدس شرکت کرده بود، درباره نگرانی ها 
پیرامون صدور مجوز حرفه ای باشگاه های استقلال و پرسپولیس 
اظهار داشت: هر دو باشگاه از بابت مجوز حرفه ای مشکل جدی 
ندارند، اما آنها باید خودشان مدارک را بارگذاری کنند و تحولات را 
می دانند. وی با بیان اینکه مقامات فدراسیون فوتبال می توانند 
مدارک بارگذاری شده را ببینند، خاطرنشان کرد: مسئول مجوز 
حرفه ای فدراسیون فوتبال هم کارها را دنبال می کند و وزیر ورزش 
و جوانان اطلاع دقیقی از این مسأله دارد. او در سال ۱40۳ چهار 
جلسه درباره مجوز حرفه ای داشت و برای برطرف شدن مشکلات 
استقلال و پرسپولیس اقدام می کند. فکر می کنم مشکل جدی 
وجود ندارد. رئیس فدراسیون فوتبال همچنین در مورد جرایم 
فوتبال کشورمان در جام ملت های آسیا که به مبلغ بیش از 6۷ 

هزار دلار رسیده است، پاسخی نداد. 

بیــنالمــلل
 بازیکنان رئال مادرید انتظار دارند سرمربی بعدی این 
تیم، هافبک سابق کهکشانی ها باشد. ژابی آلونسو هفته پیش 
بود که اعلام کرد تصمیم گرفته به عنوان سرمربی بایرلورکوزن به 
کارش ادامه دهد و به تمامی شایعات مطرح شده درباره آینده 
حرفه ای اش پایان داد، این در حالی است که گفته می شد سه 
باشگاه  بایرن مونیخ، لیورپول و رئال مادرید علاقه  زیادی به 
استخدام این مربی اسپانیایی دارند. این تصمیم آلونسوی 42 
ساله به سود رئال مادرید و به ضرر دو باشگاه بایرن و لیورپول است 
که حالا باید در پایان فصل جانشینان مناسبی به ترتیب برای 
توماس توخل و یورگن کلوپ پیدا کنند که جدایی شان از این دو 
تیم قطعی است. رسانه اسپانیایی »رلوو« در این باره گزارش داد؛ 
در رختکن رئال مادرید نیز درباره ژابی آلونسو صحبت می شود 

کثر بازیکنان این تیم بر این باورند که این  و ا
مربی اسپانیایی می خواهد بعد از بایرلورکوزن 
سرمربی رئال مادرید شود و به همین دلیل 
گرفت در این تیم بوندس لیگایی  تصمیم 
بماند. از اعضای هیت مدیره باشگاه رئال 
مادرید گرفته تا بازیکنان همه انتظار دارند 
که پس از جدایی کارلو آنچلوتی با منقضی 
شدن قرارداد فعلی اش، ژابی آلونسو جانشین 
این مربی ایتالیایی شود. این رسانه پیش 

گزارش داده بود؛ تصمیم آلونسو  از این 
برای ماندن در بایرلورکوزن مورد استقبال 
مدیران باشگاه رئال مادرید قرار گرفته و 
این تصمیم مربی اسپانیایی بایرلورکوزن با 
نقشه راه پرافتخارترین باشگاه اروپا مطابقت 
دارد، نقشه  راهی که او را به عنوان سرمربی 
بعدی کهکشانی ها پس از کارلو آنچلوتی 
لیگایی،  می بیند. مدیران این باشگاه لا
هافبک سابق خود را مربی ایده آلی برای 

رئال مادرید می دانند. باشگاه رئال مادرید 
در اوایل دی ماه بود که قرارداد آنچلوتی 64 

ساله را به مدت دو سال تمدید کرد و این مربی 
ایتالیایی را تا پایان ماه ژوئن 2026 روی نیمکت خود 

خواهد داشت، یعنی درست زمانی که قرارداد فعلی  
ژابی آلونسو با باشگاه بایرلورکوزن منقضی می شود. 

مربیان باشگاهی و ملی ما هیچ گونه 
فلسفه ای را دنبال نمی کنند 

گر بخواهیم کیفیت فوتبال را مورد بررسی قرار دهیم، باید  ا
کتیکی، تکنیکی، فیزیکی و ذهنی اش را در نظر  جنبه های تا
بگیریم. به طور مثال در لیگ برتر کشورمان، چند تیم متعلق به 
صنایع هستند که پشتوانه مالی بهتری نسبت به سایر تیم ها 
دارند و کمتر دچار تنش می شوند. مهم ترین مشکل فوتبال ایران، 
عدم زیرساخت استاندارد است و برخی از باشگاه ها حتی زمین 
تمرینی هم ندارند. در سال گذشته هم شاهد بودیم که تیم ها زمین 
نداشتن و از استادیوم های شهر های دیگر استفاده می کردند. این 
نشان دهنده فقر فوتبال است و در مقایسه با کشور های پیشرفته، 
فوتبال ایران در تمام زمینه ها خیلی عقب است. وقتی باشگاه ها 
کار های بنیادی نمی کنند و تیم های نوجوانان، نوجوانان و 
جوانان ندارند یا نظارت، کنترل و توجهی به رده پایه نمی شود، 
نهایتاً بازیکنان در سن پایین، فوتبال استاندارد را یاد نگرفته اند و 
کتیکی را  وقتی به تیم ملی می رسند، متأسفانه چیزی از کار های تا
نمی دانند. در مورد دیدارهای رفت و برگشت تیم ملی فوتبال ایران 
با ترکمنستان، باید بگویم در بازی رفت روی خلاقیت فردی برخی 
از بازیکنان مان توانستیم ۵ گل بزنیم، اما تیم ملی هیچ کار اصولی و 
برنامه خاصی نداشت. در بازی برگشت، مربی ترکمنستان تحلیل 
درستی از بازی تیم ملی ایران داشت و راه نفوذ بازیکنان ایران را به 
خوبی بسته بود و به همین دلیل تیم ملی به سختی می تواند این 
تیم درجه سه آسیایی را با یک گل شکست دهد. حتی این تیم در 
برخی اوقات بهتر از ایران، بازی سازی و حفظ توپ می کرد. تیم های 
ملی ما در یک سوم دفاعی حریفان فرصت های خوبی را از دست 
می دهند و این موضوع هم نشان می دهد که در سنین پایین کار 
بنیادی روی این بچه ها انجام نشده است. آن ها در پاس و ضربه 
نهایی مشکل دارند. در خط میانی نیز ریتم و آهنگ و ارتباط 
منطقی بین سه خطوط تیم ایران وجود ندارد و بازی سازی از یک 
سوم دفاعی مان انجام نمی شود. در مجموع مربیان باشگاهی و 
ملی ما هیچ گونه فلسفه ای را دنبال نمی کنند که بازی مستقیم یا 
غیرمستقیم مالکانه بکنند. شکستن خطوط در فوتبال ما معنایی 
کتیکی آموزش داده نمی شود و  ندارد و اصلاً به مربیان این موارد تا
کتیکی توسط مربیان با بازیکنان انجام و  سرانجام این مسائل تا
تکرار نمی شود تا در ذهن و فکر بازیکنان نهادینه شود. فوتبال ایران 
فقط فرصت سوزی می کند و در چند سال اخیر شکل بازی کودکانه 
و محلی پیدا کرده است و بازیکنان مان زیر فشار حریف نمی توانند 

4 پاس سالم بین هم رد و بدل کنند. 

مسعوداقبالی
کارشناسفوتبال

نویدکیا: استقلال تیمی با کیفیت بالا و فوق العاده است 

ج از ایران بازی کنم  : نمی توانم خار قاپور آ

سرمربی تیم فوتبال مس رفسنجان، حریف 
کیفیت بالا و فوق العاده  تیمش را تیمی با 
توصیف کرد. محرم نویدکیا در نشست خبری 
پیش از دیدار تیم فوتبال مس رفسنجان برابر 
استقلال اظهار داشت: با صدرنشین لیگ بازی 
داریم. یک تیم فوق العاده خوب، با انضباط 
و با کیفیت بالا و از همه مهمتر اینکه استقلال 
همیشه در خانه بازی های خوبی انجام داده و 
امتیازات خیلی زیادی در خانه به دست آورده 
است. این موضوع کار را برای هر تیمی سخت 
می کند. استقلال یک تیم واقعاً منضبط است 
که در ساختار دفاعی فوق العاده عمل می کند. 
ساختار هجومی شان مخصوصاً در ضربات 

ایستگاهی فوق العاده قوی است. وی افزود: 
آقای نکونام امسال یک تیم فوق العاده خوب 
درست کرده که قابل تحسین است. برای ما 
این بازی فوق العاده سخت و مهم است. فکر 
می کنم برای هر دو تیم بازی مهمی است. در 
آینده امتیازات این بازی برای دو تیم خیلی 
تأثیرگذار است. چه برای ما که می خواهیم از این 
شرایطی که داریم کمی خودمان را به جایگاه 
بالاتر در جدول برسانیم و چه استقلالی که 
دلش می خواهد صدرنشین بماند. سرمربی تیم 
فوتبال مس رفسنجان تصریح کرد: به همین 
خاطر فکر می کنم و امیدوارم بازی جذابی 
باشد و هواداران وقتی به ورزشگاه می آیند 

یا در خانه بازی را تماشا می کنند از فوتبال 
لذت ببرند، چون این مهم ترین اصل فوتبال 
دنیاست. نویدکیا راجع به مشکلات باشگاه 
مس رفسنجان هم به خبرنگاران گفت: خیلی 
اوضاع خوبی از لحاظ اقتصادی نداریم. تا آنجا 
که می دانم مسئولان باشگاه مس و مدیرعامل 
باشگاه جلساتی داشتند و به جمع بندی خوبی 
رسیدند، ولی اینکه به واقعیت تبدیل شود و ما 
چیزی را به صورت عملی ببینیم هنوز به آنجا 
نرسیده است. من خودم در مصاحبه های قبلی 
که در شهر رفسنجان داشتم خدمت همکاران 
شما عرض کردم درک می کنم که ما هم مانند 
بقیه تیم ها مشکل مالی داریم. هیچ مشکلی 

هم نیست، بالاخره تیم ها باید یک نظم مالی 
حداقلی داشته باشند. وی ادامه داد: اینکه از 
سال قبل به بازیکنان مان بدهکار هستیم، این 
موضوع جذابیتی ندارد. من در همه مسائل 
سمت باشگاه  هستم چه زمانی که در سپاهان 
بودم، چه حالا که در مس رفسنجان هستم، اما 
در مسائل مالی همیشه سمت بازیکنان هستم 
و تا جایی که بتوانم از آنها دفاع می کنم به حق 
و حقوق شان برسند، ولی واقعاً مدیرعامل ما در 
حال حاضر تمام تلاش خودش را انجام می دهد 
و با مسئولان شرکت جلسات خیلی خوبی 
داشتند و امیدوارم در آینده این مشکلات کم 

کم حل و فصل شود. 

سالار آقاپور بهترین بازیکن جوان جام ملت های فوتسال آسیا 
2022 گفت که می تواند تیم ملی ایران را در جام ملت های آسیا 
2024 که از 2۹ فروردین تا ۹ اردیبهشت برگزار شود، همراهی کند. 

  نایب قهرمانی ایران 
سالار آقاپور در گفت وگو با تسنیم، درباره نایب قهرمانی تیم ملی 
فوتسال ایران در تورنمنت چهارجانبه ویتنام اظهار داشت: 
خدا را شکر عملکرد خوبی در ویتنام داشتیم و در بازی اول 
کش( هم روی اتفاق شکست خوردیم. مقابل ویتنام  )مقابل مرا
بازیکنان زیادی در اختیار کادر فنی نبودند و خودم مصدوم 
بودم. بازی های سختی را پشت سر گذاشتیم و تجربه جدیدی 
کسب کردیم که امیدوارم برای عملکرد ایران در جام ملت های 

آسیا مفید باشد. 
  جام ملت های آسیا؟

کش که با مصدومیت او و نیز درگیری  وی در مورد دیدار با مرا
بازیکنان دو تیم در پایان مسابقه همراه بود، خاطرنشان کرد: 
مسئله خاصی در بازی نبود. بازیکن ما یک تکل زد تا جلوی 
خ نداد. به نظرم بیش از  حمله حریف را بگیرد و اتفاق ویژه ای ر
حد به آن پرداخته شد. خدا را شکر شرایط خوبی دارم و به جام 
ملت های آسیا می رسم. در ناحیه کشاله کمی کشیدگی دارم که 

ظرف یک هفته برطرف می شود و به تمرینات بازمی گردم. 
  توافق برای جدایی؟

ملی پوش فوتسال ایران راجع به جدایی غیرمنتظره خود 

از باشگاه مایورکا پالما در روزهای پایانی سال ۱402 یادآور شد: 
اسپانیا بهترین لیگ دنیا را دارد. شرایط بسیار خوبی در پالما 
داشتم و در تیم جا افتاده بودم، اما به خاطر مسائل خانوادگی 
نتوانستم در اسپانیا بمانم. درخواست ویزای همسرم لغو شد و 
مشکلات خانوادگی دیگری داشتم. مشکلم را با مدیران باشگاه 
ح کردم که برای جدایی به توافق رسیدیم و از آنها تشکر  مطر
می کنم. آقاپور درباره اینکه به نظر می رسد باشگاه های خارجی 
با مواردی چون لزوم بازگشت بازیکنان ایرانی به کشورمان برای 
انجام کارهای خدمت سربازی در بازه ای سه ماهه مشکل 
دارند، تصریح کرد: هر باشگاهی ممکن است با بازیکن به مشکل 
بخورد و موضوع با برگزاری جلسه حل می شود. ما )آقاپور به 
همراه مسلم اولادقباد و سعید احمد عباسی( مسأله خدمت 
سربازی داشتیم و هر سه ماه به کشور برمی گشتیم که باشگاه 

مشکلی با این قضیه نداشت. وی در ادامه اظهارات خود به 
گر هشت ماه متوالی تا پایان لیگ به  تسنیم گفت: ا

میدان برویم و هر سه ماه مجبور به بازگشت نباشیم، 
باشگاه های خارجی بیشتر به جذب بازیکنان ایرانی 

متمایل می شوند. گاهی پس از سه ماه تمرین و 
بازی، به یک دیدار حساس می رسیدیم که مجبور 
می شدیم به ایران بازگردیم. وقتی به ترکیب اصلی 
راه پیدا می کردیم، مجبور به بازگشت می شدیم 
و چند بازی حساس را از دست می دادیم که 

کی می شد. ملی پوش فوتسال کشورمان  باشگاه از این اتفاق شا
درباره سرنوشت خود پس از جدایی از قهرمان فصل 2۳- 2022 
اروپا و اینکه آیا دوست دارد باز هم در قاره سبز به میدان برود یا 
کره کرده ام که هنوز  ، تصریح کرد: با چند باشگاه داخلی مذا خیر
به نتیجه صد درصد نرسیده است. به دلیل مشکلات خانوادگی 
ج از ایران بازی کنم. پس از حل این مشکل  فعلاً نمی توانم خار
خیلی دوست دارم مجدداً در اروپا بازی کنم. باید ببینیم شرایط 

چگونه پیش می رود و امیدوارم مشکلات حل شود. 
  قهرمانی؟

وی درباره کار سخت ایران برای قهرمانی جام 
ملت های آسیا و غیبت حسین طیبی خاطرنشان 
جام جهانی  سهمیه  کسب  برای  تیم ها  کرد: 
2024 وارد جام ملت های آسیا می شوند. مربیان 
بسیار خوبی به آسیا آمده اند، اما شرایط 
بسیار خوبی داریم و امسال می توانیم 
قهرمان شویم. همه چیز در دوره 
گذشته به نفع ایران بود و روی یک 
حسین  نشدیم.  قهرمان  اتفاق 
طیبی کاپیتان و یک رکن اصلی 
تیم ملی است که چیزهای زیادی 
از او یاد گرفتم و جای طیبی در 

تیم ملی خالی است. 

آرمان ملی: مصدومیت علیرضا بیرانوند گلر اصلی تیم ملی و 
پرسپولیس باعث شده تا فدراسیون و این باشگاه بیانیه صادر 

کنند و به دنبال معرفی مقصر باشند! 
  شکستگی؟

بعد از بازگشت کاروان تیم ملی فوتبال ایران از ترکمنستان و 
بازگشت ملی پوشان پرسپولیس به تمرینات این تیم، علیرضا 
بیرانوند به دلیل درد از ناحیه مچ دست راست قادر به انجام 
تمرین نبود و در ادامه با بررسی هایی که انجام شد، دست 
راست این دروازه بان گچ گرفته شد تا روند درمان را زودتر 
آغاز کند. علیرضا بیرانوند روز پنجشنبه از مچ دست خود 
سی تی اسکن گرفته است و مشخص شده که مچ دست او 
هیچ گونه شکستگی ندارد بلکه لیگامان مچ دست او دچار 
کشیدگی شده است. بر اساس تشخیص پزشکان دست 
بیرانوند باید 2 هفته دیگر در گچ باشد و بعد از آن، یک هفته 
دیگر دوران نقاهت را طی کند تا بتواند دوباره برای پرسپولیس 
که سه هفته  کند. این یعنی می شود انتظار داشت  بازی 
دیگر بیرانوند برای پرسپولیس بازی کند. پزشک تیم فوتبال 
پرسپولیس در گفت وگو با سایت رسمی این باشگاه اظهار 
داشته بود: »علیرضا بیرانوند با توجه به آسیب دیدگی در 
جریان اردوی تیم ملی، برای MRI اعزام شد و با توجه به 
جواب تصویربرداری، پزشکان متخصص درباره روند درمان 

وی تصمیم گیری خواهند کرد.« 
  بیانیه فدراسیون 

در  کشورمان  فوتبال  تیم ملی  پزشکی  دپارتمان 
اطلاعیه ای اعلام کرد علیرضا بیرانوند در اردوی اخیر 

این تیم دچار آسیب دیدگی نشده است. در اطلاعیه 
کادر پزشکی تیم ملی فوتبال آمده است: »هیچ گونه 
آسیب دیدگی جدیدی برای علیرضا بیرانوند در 
خ نداده است و با توجه  اردوی اخیر تیم ملی ر

به آسیب مزمن و قدیمی مچ دست او، اقدامات 
تشخیصی و درمانی لازم جهت مدیریت مجدد آن در اردو 

همزمان با انجام تمرینات صورت پذیرفت.« 
  پاسخ پرسپولیس

باشگاه پرسپولیس در بیانیه ای اعلام کرد که بیرانوند در 
جریان دیدار رفت مقابل ترکمنستان مصدوم شده و ادعای 
بخش پزشکی تیم ملی مبنی بر وجود یک مصدومیت قدیمی 
در مچ دست این دروازه بان صحت ندارد. باشگاه پرسپولیس 
در بیانیه ای درباره مصدومیت علیرضا بیرانوند توضیحاتی ارائه 
کرد. این بیانیه را در ادامه می خوانید: اخیرا بیانیه ای از سوی 
بخش پزشکی تیم ملی منتشر و در آن اعلام شد مصدومیت 
علیرضا بیرانوند در جریان اردوی اخیر تیم ملی اتفاق نیفتاده 
اما چنین چیزی از اساس اشتباه و غیرقابل قبول است. همه 
می دانیم که در تیم ملی و در آغاز اردوها، همه بازیکنان توسط 
بخش پزشکی تیم ملی به طور کامل چک می شوند تا مشکلی 
برای بازی پیش رو نداشته باشند. بنابراین کادر پزشکی تیم ملی 
در بدو ورود بیرانوند تشخیص داده که او مصدومیتی ندارد و 

اجازه حضور او در تمرینات و بازی رفت مقابل ترکمنستان را 
داده اند. در حالی که در بیانیه صادر شده به مصدومیت قدیمی 
بیرانوند اشاره شده بود که این موضوع از اساس اشتباه است. 
نکته بعد اینکه روز دوم فروردین و در خلال دیدار رفت ایران و 
ترکمنستان که در ورزشگاه آزادی برگزار شد، علیرضا بیرانوند 
روی یک ارسال بلند و ضربه سر بازیکن حریف به  دستش 
احساس درد می کند اما به بازی ادامه می دهد. بلافاصله بعد 
از بازی، دروازه بان ملی پوش پرسپولیس درد در ناحیه مچ 
دست خود را به اطلاع کادر پزشکی تیم ملی می رساند. با توجه 
به شدت درد و با هماهنگی کادر پزشکی تیم ملی، روز سوم 
فروردین از مچ دست راست بیرانوند ام آرآی گرفته می شود. 
در همان تاریخ التهاب و پارگی در لیگامنت مچ دست بیرانوند 
به وضوح در تصویر ام آرآی مشخص بوده است. با این وجود، 
بنا بر تصمیم کادر پزشکی و کادر فنی تیم ملی، قرار می شود که 
بیرانوند تیم ملی را در سفر ترکمنستان همراهی کند. در جریان 
، بیرانوند در تمام جلسات تمرینی شرکت می کند و در  این سفر
بازی برگشت مقابل ترکمنستان نیز روی نیمکت می نشیند. 
بعد از بازگشت به تهران، دروازه بان ملی پوش پرسپولیس 
هنوز احساس درد داشته و با در دست داشتن همان ام آرآی 
مربوط به روز سوم فروردین, توسط پزشکان پرسپولیس به 
چند متخصص ارتوپد مراجعه می کند. در جریان مشورت با 
پزشکان، تصمیم مشترک همه متخصصان این بوده که دست 
بیرانوند باید حداقل سه هفته در گچ باشد. در شرایطی 
گر این اتفاق زودتر و بلافاصله پس از انجام  که ا

تصویربرداری در اردوی تیم ملی انجام شده بود، دروازه بان 
پرسپولیس می توانست طی دو سه روز آینده گچ دست خود 
که بازیکنان مصدوم دیگری در این  کند، همان طور  را باز 
اردو و اردوهای اخیر برای انجام مراحل کامل درمان خود به 
باشگاه های خود بازگشته بودند. انتظار باشگاه پرسپولیس 
کرده  گذشته با تیم ملی همکاری  که همواره طی سال های 
این بود که جواب گزارش مربوط به روز سه فروردین با کادر 
پزشکی پرسپولیس در میان گذاشته و درمان از همان زمان 
آغاز می شد؛ نه اینکه علیرضا بیرانوند در تمرینات و بازی 
برگشت تیم ملی حضوری غیرضروری داشته باشد. در حال 
حاضر و با توجه به اینکه بیرانوند به تازگی پروسه درمان را 
شروع کرده امکان از دست رفتن 4 تا 6 بازی برای او وجود 
دارد. در حالی که با مدیریت بهتر و صحیح می شد این مدت 
را کمتر کرد. حالا پرسپولیس و هوادارانش بهای بزرگی را به 
دلیل عدم شفافیت و صداقت مسئولان تیم ملی می پردازند و 
بیرانوند هم به فهرست مصدومان سرخ ها از اردوهای تیم ملی 
اضافه شده است. همه می دانیم مصدومیت جزئی از فوتبال 
و اجتناب ناپذیر است و همچنین نیازی به یادآوری نیست که 
باشگاه پرسپولیس و بازیکنانش همواره با افتخار در خدمت 
تیم ملی بوده اند ولی انتظار می رود در موارد احتمالی آینده با 
صداقت و حرفه ای گری بیشتری رفتار شود تا باشگاه پرسپولیس 

و هواداران میلیونی اش آسیب نبینند. 
  مشکل اصلی 

 بیرانوند در حساس ترین مقطع فصل و در شرایطی که پرسپولیس 
قرار است کورس قهرمانی را تخت گاز ادامه دهد و کم نیاورد تا 
اختلاف امتیازی با رقیب دیرینه را جبران کند مصدوم 
شده و حالا سوال این است که پرسپولیس 
بدون او چه خواهد کرد. پرسپولیس 
نه در شروع فصل نه در نقل و 
انتقالات زمستانی اقدام به 
جدید  دروازه بان  جذب 
که در  نکرد و با شانسی 
نیم فصل  یک مسابقه 
امیررضا  نصیب  دوم 
رفیعی شد نگرانی ها تا حد 
جانشین  بابت  از  زیادی 
بیرو رنگ باخت اما سوال مهم 
اینجاست که آیا رفیعی کم تجربه 
می تواند در مهم ترین مقطع فصل و 
در بازی های حساس پیش رو 
 ، از جمله مصاف با گل گهر
طوری  سپاهان  و  ملوان 
دروازه بانی کند که تیمش از 
ناحیه او لطمه نبیند و غیبت 

بیرانوند حس نشود؟ 


